



**PACIFIC GAMES COUNCIL (PGC)
CONSEIL DES JEUX DU PACIFIQUE**

X PACIFIC MINI GAMES: Vanuatu 2017
XVI PACIFIC GAMES: 2019
XI PACIFIC MINI GAMES: Northern Mariana Islands 2021
XVI PACIFIC GAMES: Solomon Islands 2023

www.pacificgamescouncil.com

President:	Vidhya Lakhan (Fiji)	Chief Executive officer: Andrew Minogue
Vice President (Sport):	Marcus Stephen (Nauru)	Address: 139-141 Varsity Parade, Varsity Lakes, QLD 4227, Australia
Vice President (Marketing):	Laurent Cassier (New Caledonia)	phone: (61) 408 536 377
Vice President (Audit/Finance):	Tamzin Wardley (PNG)	Email: pacificgamescouncil@gmail.com
Athletes' Representative:	Ryan Pini (PNG)	Website: www.pacificgamescouncil.com

2019 Pacific Games

The Executive Board of the Pacific Games Council has unanimously approved the awarding of the hosting rights for the 2019 Pacific Games to the Pacific Games Association of Samoa.

The PGC warmly congratulates the PGA of Samoa on its selection as host for the 2019 Pacific Games and will assist them in every way possible in the short time available for preparations.

The PGC also sincerely thanks the Prime Minister and Government of Samoa for its commitment to support the Samoa PGA and fully underwrite the cost of staging the 2019 Pacific Games.

The Executive Board assessed that the expression of interest lodged by Samoa was the only one that met all of the criteria, most notably the full financial commitment of the host Government including to provide the range of other support services required to stage such an event.

This commitment was lacking in the expression of interest lodged by the Tahiti PGA and its candidacy was not explored further via a PGC evaluation visit.

The expression of interest lodged by the Guam PGA was excellent and contained the support of the Governor. However, an agreement between the Governor and the Guam Legislature for a budget appropriation to enable Pacific Games preparations to begin in the upcoming fiscal year could not be reached in the short timeframe available.

The PGC is very grateful to the PGAs of Guam and Tahiti for displaying their strong commitment to the Pacific Games and for offering to provide the athletes with a home for their 2019 Games.

PGC President Vidhya Lakhan said, *“Samoa is an experienced and capable recent host of major events like the 2007 South Pacific Games and 2015 Commonwealth Youth Games. The Executive*

Board has every confidence that Samoa will stage another very successful Pacific Games in 2019. The sporting facilities are all in place and the full and financial support of the Samoan Prime Minister and Government gave the Samoan PGA's bid the winning edge. We all look forward to returning to Apia in 2019. In the meantime, PGC expects to sign the Games Host Agreement with the Samoan PGA and Government in the next ten days”.

For further information please contact:

Andrew Minogue
CEO, Pacific Games Council
pacificgamescouncil@gmail.com ; Tel: +61 408 536377

Jeux du Pacifique 2019 Samoa

Le bureau exécutif du Conseil des Jeux du Pacifique (PGC) a approuvé à l'unanimité l'attribution des droits pour les Jeux du Pacifique 2019 à Samoa.

Le PGC félicite chaleureusement Samoa en tant qu'hôte pour les Jeux du Pacifique de 2019 et l'aidera de toutes les façons possibles dans le court délai imparti pour les préparatifs.

Le PGC remercie sincèrement le Premier ministre et le Gouvernement de Samoa pour son engagement à soutenir le comité Olympique de Samoa et à souscrire pleinement au financement des Jeux du Pacifique de 2019.

Le bureau exécutif a estimé que l'expression d'intérêt de Samoa était la seule qui satisfaisait à tous les critères, notamment le total engagement financier du gouvernement hôte.

Cet engagement manquait à l'expression d'intérêt présentée par Tahiti et sa candidature n'a pas été examinée à travers une visite d'évaluation du PGC.

L'expression d'intérêt déposée par Guam contenait le soutien du Gouverneur. Cependant, un accord entre le Gouverneur et l'Assemblée Législative pour un budget, affecté aux préparatifs des Jeux, de l'exercice financier à venir n'a pas pu être trouvé dans les délais courts disponibles.

Le PGC remercie chaleureusement Guam et Tahiti pour avoir manifesté leur fort engagement envers les Jeux du Pacifique et à offrir aux athlètes une « maison » pour leurs Jeux de 2019.

Le président du PGC, Vidhya Lakhan, a déclaré: «*Samoa est un hôte expérimenté et qui a réussi des événements majeurs comme les Jeux du*

Pacifique Sud 2007 et les Jeux de la Jeunesse du Commonwealth de 2015. Le Bureau exécutif a toute confiance en Samoa pour réussir les prochains Jeux en 2019. Les installations sportives sont en place et le soutien financier du Premier ministre et du Gouvernement de Samoa a donné à la candidature de Samoa un avantage certain. Nous espérons tous revenir à Apia en 2019 ".

Cette décision sera assujettie à la signature d'une déclaration d'attribution dans un proche avenir et à la ratification de l'Assemblée générale du PGC le 10 décembre à Port Vila.